
 

ZÁPIS Z 2. SCHŮZE SK RVŠ   

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2024–2026) 

15.2.2024, Univerzita Karlova, Praha 

 

Přítomni: 37 

Delegáti a delegátky:  

Bartoš S. (UCP), Boňko M. (UK), Cibulka V. (AMU), Farník M. (ČVUT), Hájková J. (UO), Hala M. 

(VŠCHT), Hanzlík J. (UTB), Heger A. (PEUNI), Hlisnikovsky J. (VŠB – TUO), Hromek L. (UHK), 

Hrubešová E. (ŠAVŠ), Kaňák J. (AVU), Kreisinger A. (UJEP), Landsmann J. (ČZU), Lavrenčíková J. 

(UPCE), Marková T. (UP), Mičan J. (ZČU), Najman T. (PAČR), Rovenská K. (VUT), Severa O. (UNOB), 

Severová V. (VŠPJ), Solak D. (MUNI), Šimeček J. (AMBIS), Říčanová V. (MENDELU) 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem:  

Peterka M. (UMPRUM), Svoboda D. (TUL) 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním:  

Crha P. (MENDELU), Čelovský P. (VŠB – TUO), Hüttnerová K. (ČZU), Koutská A. (JCU), Levíček D. 

(MUNI), Mlezivová K. (PAČR), Mrhal M. (UJEP), Sláma J. (ČVUT), Šustr L. (UNOB), Vitáková A. (ZČU), 

Vrubel Š. (UPCE) 

Členové sekretariátu:  

Krujlacová A., Horváth M., Urbanovská M.   

Hosté:   



 

ZAHÁJENÍ  

Předseda M. Farník přivítal přítomné na schůzi a konstatoval usnášeníschopnost. Uvedl, že návrh 

programu zaslal s předstihem dvou týdnů. Před schválením programu navrhnul skrutátory zasedání 

M. Halu a Š. Vrubela. 

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje skrutátory ve složení M. Hala a Š. Vrubel. 

PRO: 26 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

1. Schválení programu 2. schůze 

Dále předseda představil jednotlivé body programu a požádal o jeho schválení v následující podobě. 

Program jednání:  

1. Schválení programu 2. schůze 

2. Volba prvního místopředsedy/místopředsedkyně SK RVŠ 

3. Informace z Předsednictva SK RVŠ 

4. Informace z Předsednictva RVŠ 

5. Programové prohlášení SK RVŠ ve stálém zasedání 2024-2026 

6. Výběr organizátorské univerzity na KAS 2024 

7. Informace z komisí a pracovních skupin 

8. Různé 

Usnesení č. 2: SK RVŠ schvaluje program 2. schůze.   

PRO: 26 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Proběhlo krátké představení nových členů, kteří nebyli přítomni v lednu. 



 

2. Volba prvního místopředsedy/místopředsedkyně SK RVŠ  

M. Farník vyzval k nominaci členů do volební komise. Navrženi byli J. Sláma, M. Hala a T. Marková. 

Předsedou komise byl vybrán J. Sláma.  

Usnesení č. 3: SK RVŠ schvaluje volební komisi pro volbu prvního 

místopředsedy/místopředsedkyně ve složení Jakub Sláma (předseda), Miroslav Hala a Tereza 
Marková.  

PRO: 25 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

J. Sláma z pozice předsedy volební komise požádal o nominace na prvního místopředsedu. M. Farník 

na základě emailu nominuje K. Rovenskou. Ta se v rámci kandidatury představila krátkou 

prezentací, kde zmínila svou práci v AS a pozici ombudsosoby. Také mluvila o své dosavadní práci 

pro SK RVŠ zejména v komisích PRASK PR a KDS a oblasti, kterými se aktivně zabývá jako je věda 

výzkum či ubytování a stravování.  

V rámci diskuse s T. Markovou dále uvedla, že by ráda zlepšila organizaci, efektivitu využívání 

například Sharepointu a také komunikaci.  

M. Farník a M. Boňko podpořili její nominaci. Poté se přešlo k tajné volbě.  

Výsledky voleb:  

Bylo odevzdáno 27 platných a 4 prázdné hlasy.  

- Katarína Rovenská (VUT) získala 23 hlasů 

Na základě výsledků voleb byla první místopředsedkyní SK RVŠ zvolena Katarína Rovenská 

(VUT).  

3. Informace z předsednictva SK RVŠ  

M. Farník informoval o novém složení sekretariátu. Dále spolu s D. Solakem poskytli nové informace 

o Ceně Jana Opletala. Hlavní informací je ustálení podoby sošky a také rozvolnění pravidel pro 

nominace. Cena se bude předávat 11.11.2024 v Nové scéně Národního divadla a doufá, že se podaří 

cenu posunout více směrem k veřejnosti.  

Dále se 16.1.2024 účastnil schůzky s ministrem školství, kde se řešilo především doktorské studium. 

Další schůzka která proběhla byla 7.2.kpec2024 s vrchní ředitelkou MPSV o možnostech sociálního 

stipendia, jehož změna byla vypuštěna z novely zákona o vysokých školách. Měli by se těchto 

stipendií ujmout a zahrnout je v systému sociálních dávek. Očekává se dlouhá implementace, ale 

panoval souhlasný názor. 

T. Marková informovala o schůzce Školské ombudsplatformy, která proběhla 19.1.2024 v Brně. 

Jednalo se o druhý ročník akce, která sdružuje ombudsosoby a další, kdo se touto důležitou 

tématikou zabývají. Schůzky se zúčastnilo velké množství studentů. Nabídla poskytnutí prezentace 

s informacemi, které ze schůzky má včetně doprovodných materiálů.  



 

A. Kruljacová informovala o evaluaci projektu v rámci CRP 2023, který VUT získalo ve spolupráci s 

MUNI a SK RVŠ. Projekt měl za úkol zlepšit povědomí studentů o vysokoškolské samosprávě, 

kontrole kvality a také zlepšit komunikaci a propagaci SK RVŠ.Prezentovala všechny výstupy 

projektu, které zahrnovaly například příručku pro studentské senátory s doprovodnými videi, 

workshopy týkající se rozpočtů vysokých škol nebo několik panelových diskusí k různým tématům 

jako je standard školitele nebo novela vysokoškolského zákona. Jedním z výsledků je také prezence 

nových vysokých škol v rámci SK RVŠ a plně obsazené plénum.  

Usnesení č. 4: SK RVŠ bere na vědomí informace z předsednictva SK RVŠ. 

PRO: 27 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

4. Informace z předsednictva RVŠ  

M.Farník uvedl, že proběhla volba užšího předsednictva a předsedů komisí. Předsedou RVŠ se stal 

Tomáš Kašparovský. Řešili financování SK RVŠ a to, že je potřeba zlepšit příjmovou stránku komory. 

Proběhla také schůzka RVŠ s ministrem Bekem 7.2.2024, na které řešili novelu, bezpečnost na 

vysokých školách a financování VŠ. 

Dále M. Farník podal informace z NAÚ, kde se připravuje další novela, která se bude týkat především 

zajišťování kvality. Dalším tématem, které se v ní objeví bude možnost kontraktového financování 

vysokých škol. ČR bohužel nesplňuje ENQA standardy a je potřeba změnit legislativu, aby na ně 

dosáhla. Dalším tématem jsou semináře pro nové studentské hodnotite, první by měl proběhnout v 

dubnu.  

Také otevřel téma přestupu z důvodu ukončení platnosti akreditací doktorských SP, což je aktuální 

téma pro mnoho VŠ. Škola má povinnost přeřadit studenta na jiný program, což může být 

komplikované pokud jsou v dalším programu jiná pravidla pro publikace nebo výjezdy do zahraničí. 

Školy by měly být schopny si ve vnitřních předpisech definovat převodník pro studenty, kterých se 

tohle bude týkat a NAÚ s tím bude počítat. Nechá otevřené možnosti tomu, jak školy chtějí ten 

problém řešit. Usnesení NAÚ bude formulováno na zasedání 22.2. 

5. Programové prohlášení SK RVŠ ve stálém zasedání 2024-2026 

M. Farník poděkoval všem, co se na psaní prohlášení podíleli. Byla snaha o to, být v tomto 

dokumentu progresivni, což se odráží i v seznamu témat. Jedním z nových témat je udržitelnost, 

která se odráží i v mezinárodních žebříčcích. Text prohlášení bude zaslán SKASům a předsedům až 

bude dokument finální. Bude rád za feedback a diskusi ze strany studentských komor AS.  

Usnesení č. 5: SK RVŠ schvaluje textové znění předloženého Programového prohlášení. 

PRO: 25 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

  



 

6. Výběr organizátorské univerzity na KAS 2024 

Přišla jedna přihláška ze ZČU. A. Vitáková s J. Mičanem za univerzitu představili plán konference 

spolu se seznamem možných tématických bloků, které by mohly být na programu i s návrhy 

hostujících řečníků. Datum konání bude 18.-19.4.2024 na fakultě aplikovaných věd na ZČU.   

Doplňující diskuse s M. Farníkem a K. Rovenskou potvrdila, že kapacita kolejí ZČU je dostatečná pro 

všechny účastníky, a že všech 7 navržených témat bude možné zahrnout, pokud dojde k paralelizaci 

bloků. Na blok týkající se AI navrhla T. Marková Dominika Voráče a jeho školitele Kamila Kopeckého 

jako možné řečníky. Další návrhy na řečníky může podat kdokoli, detailněji se bude konference 

diskutovat na výjezdním zasedání v Lednici.  

Usnesení č. 6: SK RVŠ vybrala Západočeskou univerzitu organizátorskou univerzitou pro KAS 

2024. 

PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

7. Informace z komisí a pracovních skupin  

Předsedové komisí se představili novým členům a krátce popsali svou agendu. D. Solak dodal 

informace o nadcházejících zahraničních výjezdech a chystajícím se výročí 10 let V4+. Závěrem, o 

výjezdu do rumunského Temešváru v rámci V4+, který se konal 12.-14.1.2024 informovala J. 

Lavrenčíková. Jeho hlavním cílem bylo síťování a diskuse o možnostech zahraničních výjezdů pro 

studenty. Za PRASK PR M. Horváth oznámil personální změnu a dodal, že komise se sejde na 

výjezdním zasedání.  

8. Různé 

Noví členové byli vyzváni, aby se přihlásili do komisí.  

David Svoboda - KDS , PRASK ZZ 

Anna Koutská - KDS 

Jan Hanzlík - LK 

Kamila Hüttnerová - KDS 

Jakub Landsmann - KVS 

Jan Šimeček  

Tomáš Najman - LK 

Kristýna Mlezivová - LK 

Matěj Mrhal - KVS 

Závěrem V. Říčanová pozvala přítomné na březnové výjezdní zasedání na MENDELU v Lednici. M. 

Farník doplnil, že dubnové zasedání proběhne v Plzni a květnové pak v Praze, kdy navazuje na 

sněm.    



 

  

Zapsala:   Ing. Michaela Urbanovská 

Za správnost:   Ing. Michal Farník, předseda 

Ing. Katarína Rovenská, první místopředsedkyně    

Mgr. Damir Solak, místopředseda pro zahraniční záležitosti  

 

 


